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رئیس سازمان هواپیمایی اعلام کرد:

پیگیری برای برقراری تاکسی های هوایی 

شنبه 29 دی 1403، 17 رجب 1446 ،18 ژانویه 2025، شماره 4638 ، صفحهگردشگری

گــروه گردشــگری - ســید 
مصطفی فاطمی، مدیرکل دفتر توسعه 
گردشــگری داخلــی وزارت میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
به دنبال انتشــار تصاویــر و اخباری از 
افزایــش حجم خودروهای ســواری 
در استان های شمالی و جزایر جنوبی، 
درباره آخرین وضعیت سفر  در کشور 
در تعطیلی ۲۵ دی مــاه که با روزهای 
پایانی هفته مقارن شده است، توضیح 
داد: شــهرهای شمالی کشور تقریبا در 

تمام تعطیلات و پیک های سفر، بالاتر 
از حد معمول مســافر و تردد جاده ای 
دارند که این حجم در تعطیلات دی ماه 
تا حدی قابل پیش بینی بوده اســت، اما 
در شهرهای جنوبی این حجم از مسافر 
غیرقابل پیش بینــی و غیرمنتظره بوده 
است، چون در ســال های گذشته این 
وقت از سال با این حجم از سفر مواجه 
نبودیم. فاطمی اضافه کرد: در شهرهای 
شــمالی با توجــه به اینکــه مقصد و 
ظرفیت جایگزین به میزان کافی وجود 

دارد، معمولا در اسکان مسافر مساله ای 
پیش نمی آید؛ بیشترین مشکلات در این 
مناطق، افزایش حجم تردد خودروهای 
ســواری، ترافیک و سوخت است که 
هنوز گزارشی درباره کمبود سوخت از 
استان های شمالی دریافت نشده است 
اما پیش بینی می شــود ترافیک هنگام 

برگشت مسافران سنگین باشد.
دبیر ستاد هماهنگی خدمات  سفر 
در تایید تصاویری که از صف طولانی 

خودروهای ســواری که درحال ورود 
بــه جزیره کیش هســتند، گفت: تردد 
مسافر و خودروهای سواری به جزایر 
قشــم و کیش زیاد و غیرقابل پیش بینی 
بوده اســت.  فعلا در این مناطق مشکل 
اســکان و اقامت مســافران گزارش 
نشــده و فقط در انتقــال خودروها با 
لندینگ کرفت بــه دلیل تعداد محدود 
آن ها، مشکلاتی وجود داشته است که 
بــا توجه به اینکه مناطــق آزاد کیش و 

قشــم، ستاد سفر دارند، به این موضوع 
رسیدگی شده اســت و اگر در اسکان 
این حجم از مســافران نیز مســاله ای 
پیــش آید، حتما این ســتادها برای آن 
 برنامه ریزی و به موضوع آن رســیدگی 
می کنند. او این توضیح را اضافه کرد که 
در جزیره کیش بیشــتر با حجم و تردد 
خودرو مواجهیم و این جزیره به لحاظ 
زیرساختِ اقامتی در وضعیت بهتری به 

سر می برد و معمولا مشکلی ندارد.  

فاطمی همچنین گفت: بوشهر نیز 
از جمله مناطقی است که حجم مسافر 
ورودی به آن، بیش از حد انتظار بوده و 
با وجود آن که گزارش شده بیش از ۹۰ 
درصد ظرفیت اقامتی آن تکمیل شده، اما 
فعلا مشکلی در اسکان مسافر گزارش 

نشده است. به گفته مدیرکل دفتر توسعه 
گردشگری داخلی، شهرهای کرمان و 
بم که در مسیر رفت مسافران چابهار قرار 
دارند نیز بیشتر از پیک قبل، مسافر داشته 
که تعداد آن قابل توجه و غیرمنتظره بوده 
است. فاطمی با اشاره به گزارش هایی 

درباره کاهش حجم مسافر در ماه های 
اخیر در بســیاری از استان های کشور، 
اظهار کرد: به هر حال، سفر اتفاق می افتد 
اما ممکن است نوع وسیلۀ نقلیه، شکل 
رفت و آمد و اقامت مســافران و حتی 

مقصد تفاوت هایی داشته باشد.

گروه گردشگری - رئیس سازمان 
هواپیمایی کشوری ضمن اعلام اینکه 
به دنبال برقراری تاکســی های هوایی 
هستیم، گفت: تعداد تاکسی های هوایی 
در کشــور بیش از ۱۰ فروند است. اگر 
نــاوگان کمتر از ۱۹ نفــر را فعال کنیم 
می توانیم فرودگاه های بلااســتفاده را 
فعال کنیم؛ در این راستا دو فرودگاه پیام 
و زنجان را برای برقراری تاکسی هوایی 
بــه صورت پایلوت در نظر گرفته ایم و 
جزایر ایران همچون کیش به هندورابی 
و بوموسی نیز پتانسیل برقراری تاکسی 

هوایی را دارند. 
حســین پورفرزانه - معاون وزیر 
راه و شهرســازی - در نشستی خبری 
اظهار کــرد: در صنعــت هوایی چند 
مولفه داریم؛ یک مولفه ناوگان هوایی 
اســت. ناوگان هوایی، فرودگاه، منابع 
انسانی و صنعت پشــتیبانی نیاز دارد. 

این چهار عنصر باید در کنار هم باشند 
و با قانون گذاری ســازمان هواپیمایی 

کشوری هدایت می شوند.
وی افزود: یکی از موضوعاتی که 
در این مدت با آن روبرو هستیم، پیری 

ناوگان است. 
به لحاظ کمیت و کیفت، ناوگان 
مورد نقد است و نیاز کشور را برطرف 
نمی کند. زمانی تصمیماتی گرفته شد 
که نقدهایی به آن وارد اســت و همین 
موضوع باعث ایجاد ناترازی در رشــد 

فرودگاه ها و ناوگان شده است.
پورفرزانه تصریح کرد: حدود ۱۵ 
تا ۱۶ میلیــارد دلار دارایی فرودگاهی 

داریم. 
در دنیا به لحاظ تعداد فرودگاه در 
رتبه نهم هســتیم و به لحاظ شاخص 
بهره وری رتبــه ۵۴ را داریم. این یعنی 
رشد ناموزونی رخ داده است. همچنین 

به لحاظ شاخص کیفی پرواز )شاخص 
نظــارت بر ایمنــی( در رتبه حدود ۹۰ 
هســتیم؛ یعنی از لحاظ تعداد فرودگاه 
رشــد کردیم ولی کیفیت پروازها رشد 

نداشته است.
ارزش فرودگاه ها ۱۶ برابر 

هواپیماهای فعال است
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری 
گفــت: ۱۸۰ هواپیما فعــال به ارزش 
یــک میلیارد دلار داریــم، ولی ارزش 

فرودگاه ها ۱۶ میلیارد دلار است. 
اگر بخشی از این سرمایه گذاری 
در فرودگاه ها را که بعضا سلیقه ای بوده 
و به لحاظ نیازســنجی واکاوی درستی 
نشده را به توســعه ناوگان اختصاص 
می دادیم، امروز سه برابر دارایی ناوگان 

می توانستیم پرواز داشته باشیم. 
پورفرزانه با اشــاره به اینکه بعضا 
می بینم یک اســتان چند فرودگاه دارد 
یا فرودگاهی فقط برای مناســبت های 
خــاص دارد، گفت: می توانیم به جای 
تعداد فرودگاه، کیفت و کمیت ناوگان 
را بالا ببریم. از طرفی علاوه بر سرمایه ای 
که صرف ساخت این فرودگاه ها شده، 

هزینه های دیگری نیز به همراه دارد.
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری 
با اشاره به اینکه به دنبال برقراری تاکسی 

هوایی هســتیم، گفت: با این پروازها 
می توانیم فرودگاه ها ایجاد شــده را با 

ناوگان سبک، اقتصادی کنیم.
وی اعلام کرد: دو فرودگاه پیام و 
زنجان را برای برقراری تاکسی هوایی به 
صورت پایلوت در نظر گرفته ایم. جزایر 
ایران نیز پتانسیل برقراری تاکسی هوایی 
را دارند. کیش به هندورابی و بوموسی 
نیز برای برقرار تاکسی هوایی مناسب 

هستند. 
بــه گفتــه پورفرزانــه، تعــداد 
تاکســی های هوایی در کشور بیش از 
۱۰ فروند است. اگر ناوگان کمتر از ۱۹ 
نفر را فعال کنیم می توانیم فرودگاه های 
بلااستفاده را فعال و نیاز سرمایه گذاران 

داخلی را برطرف کنیم.
بــرای  بایــد  اســتان ها 
داشته  برنامه  فرودگاه هایشان 

باشند
پورفرزانه با اشاره به اینکه برخی 
از فرودگاه ها را اگر به بخش خصوصی 
واگذار کنیم ممکن است ضرر ده باشند، 
گفت: باید متناسب با نوع فرودگاه ها و 
کاربری آن با نسخه های مختلف جلو 
برویم. به دنبال توســعه شیوه نامه هایی 
هســتیم کــه فرودگاه هــا ترجیحــا 
استانی اداره شــود. استان ها باید برای 

فرودگاه هایشان برنامه داشته باشند.
وی تصریح کــرد: باید به کمک 
اســتانداران و نماینــدگان مجلــس، 
ســرمایه گذاران خصوصــی جمع و 
وحدت رویه ایجاد شــود. باید بخش 
خصوصی در اداره کــردن فرودگاه ها 

مشارکت داده شوند.
همچنان تقاضای تاســیس 

فرودگاه داریم
پورفرزانه با اشــاره بــه اینکه ما 
همچنــان تقاضای تاســیس فرودگاه 
را داریــم، گفــت: بیــش از ۱۰ تقاضا 
برای تاســیس فرودگاه وجــود دارد. 
رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری 
همچنین تاکید کرد: از سرمایه گذاران 
بخــش خصوصــی کــه حاضــر به 
 حمایت از فرودگاه ها باشــد، حمایت 

می کنیم.
به گفتــه وی، می تــوان به جای 
ســاخت فرودگاه ها منابع را به سمت 
توســعه ناوگان اختصاص دهیم، چرا 
باید سرمایه مملکت به سمتی برود که 

نیاز نیست. 
پورفرزانــه تصریح کرد: برخی از 
نمایندگانی به دنبال ســاخت فرودگاه 
در مناطقی هســتند که به فاصله چند 
کیلومتری آن یک فرودگاه دیگر است 

و نیاز به آن نیســت. رئیس ســازمان 
هواپیمایی کشوری افزود: اگر درآمدی 
در حوزه هوایی اســت باید در ناوگان، 
آموزش، بــه روز رســانی تجهیزات 
فرودگاهی هزینه شود، چرا باید تعداد 
فــرودگاه را زیاد کنیــم؟! معاون وزیر 
راه و شهرســازی در بخــش دیگری 
از صحبت هایــش در خصــوص از 
سرگیری پروازهای اروپایی نیز گفت: 
اقداماتی در این خصوص انجام شــد 
و پیگیر حقوقــی تحریم های ظالمانه 
شــرکت های هواپیمایــی بودیم که 
امیدواریم رفع تحریــم هرچه زودتر 

انجام شود. 
پورفرزانه افزود: جابه جایی دارو و 
انتقــال درمانی مطالبات دیگر ما غیر از 
سفر است که باید انجام می شد. در این 
راستا ایران ایرتور پرواز تهران - پاریس 
را در ۱۲ بهمــن ماه انجام می دهد. برای 
کشــورهای دیگر را نیز پروازهایی در 

نظر گرفته ایم. 
وی همچنین گفــت: امیدواریم 
پروازهای خارجی که در گذشته داشتیم 
برقرار شود که در این راستا در بهمن ماه 
نیز پروازهای مشهد - کراچی ، گرگان 
- اســتانبول و بندرعباس - مسقط نیز 

برقرار می شود.

گزارشی از وضعیت سفر در شمال و جنوب کشور؛

شلوغی غیرقابل پیش بینی در 
جنوب ایران؛ خودروها صف بستند
سفر به استان های گیلان و مازندران، و همچنین جزایر قشم و کیش و شهرهای بوشهر و چابهار پرحجم گزارش شده است، 

به گونه ای که بیش از ۹۰ درصد ظرفیت اقامتگاه های رسمی در این مناطق تکمیل شده و تردد خودروهای سواری برای رسیدن به 
جزایر جنوبی به دلیل محدودیت تعداد لندینگ کرفت، با مشکلاتی مواجه بوده است.

 در شهرهای شــمالی با توجه به اینکه مقصد 
و ظرفیــت جایگزیــن به میــزان کافی وجود 
دارد، معمولا در اســکان مسافر مساله ای پیش 
نمی آید؛ بیشــترین مشــکلات در این مناطق، 
افزایــش حجم تــردد خودروهای ســواری، 
ترافیک و ســوخت اســت که هنوز گزارشی 
درباره کمبود ســوخت از استان های شمالی 
دریافت نشــده اســت اما پیش بینی می شود 
ترافیک هنگام برگشت مسافران سنگین باشد.

گروه گردشــگری - معاون اجرایی رئیس جمهور نسبت به پیگیری افزایش 
تخصیص تســهیلات به فعالیت های حوزه گردشــگری از محــل منابع صندوق 
کارآفرینی امید قول مســاعد داد. پس از بازدید محمدرضا عارف معاون اول رئیس 
جمهور از وزارت میراث فرهنگی که چند روز پیش انجام شد، محمدجعفر قائم پناه 
معاون اجرایی رئیس جمهور هم از وزارت میراث فرهنگی بازدید کرد و در نشست 
شــورای معاونین این وزارتخانه با حضور ســید رضا صالحی امیری، وزیر میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شرکت داشت. محمدجعفر قائم پناه در این 
بازدید با اشــاره به اهمیت مأموریت های وزارت میراث فرهنگی در تحقق گفتمان 
وفاق در کشور، افزود: ایران کشوری با دو هویت ملی و دینی است که این دو هویت 
به یک اندازه حائز اهمیت هستند و هیچ تقابلی بین آنها وجود ندارد. وزارت میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی با توجه به ماموریت هایی که دارد، مظهر و 
تجلی اصلی ایجاد گفتمان وفاق اســت. معاون اجرایی رئیس جمهور بر ضرورت 
توجه به حوزه گردشگری و صنایع دستی با توجه به ظرفیت اشتغالزایی این دو حوزه 
اشاره و به منظور تقویت این بخش ها، نسبت به پیگیری افزایش تخصیص تسهیلات 
بــه فعالیت های این حوزه از محل منابع صندوق کارآفرینی امید قول مســاعد داد. 
قائم پناه به ظرفیت های متنوع گردشگری کشور اشاره و بر استفاده از آن برای ایجاد 
گفتمان فرهنگی و اســتفاده از این ظرفیت برای تقویت وحدت تاکید کرد. قائم پناه 
ابراز امیدواری کرد که با تلاش های در حال انجام در دولت، ارتباطات جهانی ایران 
افزایش پیدا کند و شاهد سرافرازی و سربلندی بیش از پیش کشورمان باشیم. در ادامه 
سید رضا صالحی امیری وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی نیز عبور 
از سیاست های دوگانه سازی و عملی کردن گفتمان وفاق را به عنوان یک ضرورت 
برای کشور عنوان کرد و تأمین منافع، مصالح و معیشت مردم را در گرو ایجاد ثبات و 
گذر از دوگانه های کاذب دانست. در شرایط کنونی، کنار گذاشتن اختلافات و تمرکز 
بر توسعه کشور امری حیاتی است. اداره کشور فارغ از نگرش های سیاسی می تواند 
منشأ تحولات مثبت باشد. وفاق به معنای حرکت در مسیر اهداف متعالی بدون توجه 
به سیاست ها و منافع فردی است. ثبات، لازمه پیشرفت جامعه است و دولت در سایه 
ثبات می تواند منافع و معیشت مردم را تأمین کند. برای نخستین بار، رئیس جمهور 
پس از پیروزی در انتخابات اعلام کرده است که همه افراد، فارغ از جنسیت، مذهب، 
سیاست و گرایش سیاسی می توانند در هرم قدرت حضور داشته باشند. این رویکرد 

در عمل نیز بر تخصص و تجربه افراد تأکید دارد.

قائم پناه معاون اجرایی رئیس جمهور:

تسهیلات گردشگری افزایش می یابد

برابر راي شماره ۱403۶03230۶2000029هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک بستک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي  ابراهیم شباني 
فرزند غلام بشــماره شناسنامه 4330 صادره از بستک در  ششدانگ  باب خانه  به مساحت 48۶.44 مترمربع پلاك 43۶2 
اصلي  قطعه دو بخش نوزده  واقع در روســتای دهنگ خریداري از مالک رســمي آقاي  عبدالرحیم حاجی حسینی محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : شنبه ۱403/۱0/29

تاریخ انتشار نوبت دوم : دوشنبه ۱403/۱۱/۱5
حسام حبیبی-رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان بستک

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان هرمزگان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک بستک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

ترنم جــان 

دوست عزززم 
در این ووز قشنگ 

برات آووو می کنم که  
امسال برای تو  

پر از اتفاقات خوب و  
ماجرا های شگفت انگیز باشه 

تولدت مبارک تولدت مبارک 
از طرف دوست و همکلاسی ات : آنی سا 


